
Laat iedereen vrij, 
maar niemand vallen!
Economie
In Dordrecht loopt het aantal 
banen per duizend inwoners 
in de leeftijd van 15-64 in 
Dordrecht (711) volgens CBS 
niet alleen ten opzichte van 
landelijk achter (758), ook en 
vooral ten opzichte van Rot-
terdam (851) en Breda (842) zit 
een groot gat. 
De ambitie van het college 
om in 2020 4000 banen te 
creëren heeft D66 toegejuicht, 
al waren we kritisch over de 
invulling ervan. Van de ambitie 
van het college komt echter 
helaas weinig terecht. Daarom 
komt D66 met voorstellen voor 
duurzame banengroei, waarbij 
wij gaan inzetten op bedrijven en banen voor technische en soci-
ale innovatie, energietransitie, duurzaamheid en zorg. 

Bouwen
Er is een schreeuwend tekort aan woningen en vooral betaalbare 
woningen. Ondanks dat prijzen de pan uit rijzen, constateren 
wij dat de woningbouwambitie van het college stokt. Daarom 
komen we met voorstellen hoe we dat gaan vlottrekken, door met 
de Dordtenaren in gesprek te gaan over de stad van de toekomst, 
waarbij vooral aandacht is voor gedifferentieerde leefbare wijken.

Corona
Het coronavirus heeft grote impact op de stad en het einde 
is nog lang niet in zicht. Naast het zichtbare deel waarbij we 
rekening moeten houden met het nieuwe normaal, is er ook een 
onzichtbaar deel waar vooral kinderen en ouderen onder lijden. 
Medewerkers van de Kindertelefoon signaleerden half april een 
toename van 20 procent van gesprekken die gaan over mentale 
problemen, zoals angsten en nachtmerries, zelfdoding, automuti-
latie en eetstoornissen. D66 komt met voorstellen om vooral deze 
kwetsbare groepen meer en beter op te vangen.

W: www.d66dordrecht.nl
T: https://twitter.com/d66dordrecht
F: https://www.facebook.com/D66Dordrecht

Gemeenteraad bespreekt de begroting van 2021

Standpunten politieke partijen

Waar geeft de gemeente in 2021 het geld aan 
uit? Het college van burgemeester en wethou-
ders heeft daarvoor een voorstel gedaan aan 
de gemeenteraad: de begroting 2021.

De gemeenteraad bespreekt de begroting op 
dinsdag 10 november en zo nodig ook op woensdag 
11 november. In deze special leest u hoe alle 
politieke partijen in de gemeenteraad over de 
begroting denken. Wat vinden zij belangrijk?

Om sterk uit de huidige crisis te komen blijft 
Dordrecht investeren in een betere toekomst. Dat 
is de belangrijkste boodschap van het college in de 
begroting voor 2021. 

Het college houdt daarbij vast aan de koers die is 
uitgezet richting Dordrecht 2030. Met een groei 
richting 140.000 inwoners. Het college doet dat 
wel met een nieuwe blik. Dit vanwege de gevolgen 
van de coronacrisis voor bewoners, ondernemers en 
organisaties in de stad.

De coronacrisis maakt duidelijk hoe snel omstandig-
heden kunnen veranderen. Dat vraagt om een weer-
bare en wendbare stad. Het college wil Dordtenaren 
zoveel mogelijk helpen om door deze tijd te komen. 
Ook de inzet op werkgelegenheid is belangrijk. Zoals 
het creëren van nieuwe banen in onze stad.

De volledige begroting is te vinden op 
dordrecht.begroting-2021.nl

Blijven investeren in een 
nog aantrekkelijkere stad!
2020 vergeten we niet snel, vol enthousiasme is begonnen met voorbe-
reidingen om 800 jaar stad voor alle Dordtenaren te kunnen vieren met 
feestelijke activiteiten. En toen kwam corona……..

BVD hoopt dat corona snel niet meer ons dagelijks leven beheerst en roept 
hierbij nogmaals alle Dordtenaren 
op om onze lokale ondernemers 
door deze crisis te helpen. Hopelijk 
kunnen we in 2021 feestelijk stil-
staan bij Dordt 801 jaar stad.

Wonen
Er worden veel woningen gebouwd, 
BVD vindt dat de vaart erin moet 
blijven want er zijn veel (nieuwe) 
Dordtenaren die een passende 
woning zoeken. 

Werken
BVD vindt dat we stevig moeten 
blijven inzetten op nieuwe banen. 
Naast de realisatie van een nieuw 
bedrijventerrein zorgt meer MBO 
en HBO-onderwijs in de stad er 
ook voor dat we een aantrekke-
lijkere vestigingsplaats zijn voor 
bedrijven.

Leefbaarheid
BVD is van mening dat leefbaarheid altijd het uitgangspunt moet zijn. Er 
dienen voldoende voorzieningen voor Dordtenaren te zijn. Schoon en veilig 
zijn onlosmakelijk met de leefbaarheid verbonden en zijn voor BVD altijd 
prioriteit. 

Financiën
BVD vindt dat we ondanks de fi nanciële onzekerheid moeten blijven investe-
ren in een aantrekkelijke stad waar iedereen met veel plezier woont, werkt of 
op bezoek komt. Iedereen die hulp nodig heeft moet op de overheid kunnen 
rekenen.
Dordrecht moet een aantrekkelijke en leefbare stad blijven met lage lokale 
lasten!

Volg ons op www.betervoordordt.nl.

David Schalken-den Hartog,
fractie Beter Voor Dordt Samenstelling van 

de gemeenteraad
De raad van Dordrecht bestaat uit 
39 raadsleden, verdeeld over 12 fracties:

Zetelverdeling 
Beter Voor Dordt 8 zetels | VVD 5 zetels 
CDA 4 zetels | ChristenUnie/SGP 4 zetels
D66 4 zetels  | GroenLinks 4 zetels  
PVV 3 zetels | SP 1 zetel | VSP 2 zetels
PvdA 2 zetels | Gewoon Dordt 1 zetel
Fractie Jager 1 zetel

Het college van B&W 
wordt gevormd door: 
Beter voor Dordt, VVD,
 ChristenUnie/SGP, CDA.

Op de hoogte blijven van 
nieuws van de gemeenteraad?

Abonneer u op de digitale nieuwsbrief. Daarin leest 
u wat de raad heeft besproken en besloten in de 
raadsvergadering. Aanmelden kan op 
dordrecht.nl/bestuur/gemeenteraad. 

Volg de raad:

Twitter: @raaddordt

Wat staat er op de agenda?

Alle agenda’s en stukken van de gemeenteraad 
kunt u vinden in het raadsinformatiesysteem op 
dordrecht.nl/raad.

Live meekijken tijdens de 
vergaderingen kan ook!

Ga daarvoor naar dordrecht.raadsinformatie.nl.

Ahmet Polat, 
fractie D66



Niet bezuinigen…en samen de schouders eronder!
Het CDA ziet drie belangrijke thema’s voor het Dordtse beleid in 2021:

1. Niet bezuinigen, maar elkaar helpen tijdens de crisis.
 Het CDA staat er vierkant achter om in 2021 niet te bezuinigen.
 De focus moet komend jaar liggen op het steunen van onze medemens, verenigingen, 

instellingen en bedrijven die hard geraakt worden door de coronacrisis. We zijn blij met de 
acties die we zien tegen eenzaamheid en om ondernemers te helpen de werkgelegen-
heid te behouden. 

2.Tempo blijven maken met woningbouw.
 Het CDA is tevreden dat de woningbouw nu aardig op stoom raakt. Bijvoorbeeld de bouw 

van betaalbare jongerenwoningen op het Leerpark en op de plek van Thureborg. 
 Maar voor een aantal andere doelgroepen moet het sneller: 
 - voor senioren missen we kleinschalige woonvormen in de plannen,
 - de bouw van sociale huurwoningen loopt veel te ver achter op de planning.

3.Polarisatie en radicalisering tegengaan.
 Het CDA is bezorgd over de oplopende spanning in de maatschappij. Wij willen deze 
 onacceptabele agressie, polarisatie en radicalisering nadrukkelijk bestrijden, 

zowel preventief vanuit ons sociaal beleid als repressief vanuit ons veiligheidsbeleid. 
Hier hebben we zonodig extra geld voor over, waarbij ook aan een extra impuls in het 
onderwijs gedacht kan worden. 

Naast deze drie grote thema’s zullen we ons ook blijven inzetten voor bijvoorbeeld:
- Minder bureaucratie, meer ontschotting en meer regelvrije budgetten in de zorg;
- Snelle, veilige, brede fi etsroutes tussen de woonwijken en de binnenstad;
- Het bevorderen van energiebesparing;
- Beter uit de verf komende participatie bij woningbouwplannen;
- Giftreinen de stad uit.

U kunt ons volgen via www.cdadordrecht.nl en via twitter, facebook en instagram. 
We stellen uw reactie of input via fractie@cdadordrecht.nl zeer op prijs !

Investeren in werk 
en bouwen aan de 
toekomst
Door Covid-19 is veel onzeker geworden. Dat merken we op 
straat, thuis en op het werk. We zien dat de horeca gesloten 
is, dat mensen thuiswerken 
en dat voor sommigen de 
toekomst onzeker is. Heb 
ik straks nog werk? Kan ik 
mijn gezin nog onder-
houden? Mijn huis nog 
betalen? Dit brengt onte-
genzeggelijk spanningen 
met zich mee, maar aan 
het eind van de tunnel is 
licht. 

Voor de Dordtse VVD staat 
als een paal boven water 
dat we door moeten gaan 
met investeren in onze 
stad, onze ondernemers 
en onze bewoners. Juist 
nu. Werken aan banen en bouwen voor nieuwe bewoners en 
starters is nu belangrijker dan ooit. Een sterk vestigingskli-
maat, vitale bedrijventerreinen, meer woningen in een groene 
omgeving zoals op Amstelwijck, met een nieuw geluidsscherm 
dat voor veel inwoners langs de N3 verbetering geeft.

Zorgen dat de horeca zo snel mogelijk weer open kan met 
mooie en warme winterterrassen. Dat is goed voor onze inwo-
ners en gasten, voor de horeca, maar ook voor de winkeliers 
en voor alle toeleveranciers en dus voor de werkgelegenheid. 
Investeren in een vitale en nog krachtigere binnenstad is 
crucialer dan ooit. We hameren niet voor niets al jaren op een 
binnenstadfonds om de centrumfunctie beter tot zijn recht te 
laten komen.

Wij kunnen dat niet alleen, dat moeten we samen doen. En dat 
kan elke dag: koop lokaal!!

Begroting 2021

Wim van der Kruijff, 
fractie CDA

Gezond Groen Groeien
Dordrecht wil groeien. 
GroenLinks Dordrecht zet 
daarbij in op de kwaliteit 
van de groei. Gezonder, 
groener, minder ar-
moede.

Gezond Groen Groeien
Sommige groepen bin-
nen onze samenleving 
worden hard geraakt 
door de coronacrisis. 
Eenzaamheid onder ou-
deren, bestaansonzeker-
heid voor grote groepen 
burgers, kinderen met 
groeiende (leer)achter-
standen en jongeren met 
gebrek aan toekomst-
perspectief. GroenLinks 
Dordrecht werkt aan een stad die de zorg en ondersteu-
ning aan inwoners biedt, die nodig is.

GroenLinks staat voor een sociale, inclusieve samenle-
ving waarin iedereen vrij, veilig en gelijkwaardig is. Uit-
sluiting op welke grond wordt dan ook niet getolereerd.

Gezond Groen Groeien,
De klimaatverandering levert problemen op met warmte 
en met water. Reden om goed voor ons groen te zorgen 
en meer toe te voegen aan de stad. Groen verlaagt de 
temperatuur en oppervlakten met planten warmen min-
der snel op en houden warmte minder snel vast. Groene 
daken hebben een koude en isolerende werking. 
Met en in groen kunnen we bouwen.

Bij Gezond Groen Groeien  komt de verantwoordelijkheid 
om de stad leefbaar te houden. We moeten zorgen, dat 
we bouwen in prijsklassen die nodig zijn, dat Dordtena-
ren in de stad blijven wonen omdat er voldoende  sociale 
huurwoning te krijgen zijn. De bouw van sociale huur-
woningen loopt troosteloos achter met als gevolg dat 
Dordtenaren worden gedwongen een woning te zoeken 
in omliggende gemeenten. Het is tijd om bij te sturen 
en in te zetten op het fundamentele mensenrecht op 
huisvesting. 

info.groenlinksdordrecht@gmail.com

Kitty Kruger, 
fractie GroenLinks

Perspectief geven
Met de begroting 
2021 zet Dordrecht 
de eerste stap in een 
nieuw decennium: op 
weg naar 2030. Voor 
ChristenUnie/SGP is 
de doelstelling dui-
delijk. Juist nu zoveel 
onzeker is vanwege 
het coronavirus, is 
het onze opdracht 
het goede te zoeken 
voor elkaar en voor de 
stad. Vrede en recht 
ook. Juist als polarisa-
tie op de loer ligt.

Hoe maak je dat con-
creet in een begroting 
die binnenkort in de 
gemeenteraad aan de 
orde is? Wat Christen-
Unie/SGP betreft in 
ieder geval doorgaan 
op het ingeslagen pad. 
Daarom is het goed 
dat de stad verdergaat met bijvoorbeeld woningbouw, 
investeringen in een groene leefomgeving en het aantrek-
ken van bedrijven. Aanpak ook van overlast, criminaliteit 
en mensenhandel. 

Slechts doorgaan op het ingeslagen pad is echter niet 
voldoende in deze onzekere tijd. Veel mensen maken zich 
zorgen over hun baan of bedrijf. Voor families, vrienden-
groepen, kerken, verenigingen en sportclubs is de kern 
van het samenleven geraakt. Onze fractie vraagt daarom 
steeds weer aandacht voor eenzaamheid. 

Juist daarom is het mooi te zien hoe energiek de maat-
schappij is met tal van initiatieven; zoals Licht voor Dordt. 
Veel stadsgenoten zetten zich in om hun naaste hoop en 
perspectief te geven. Zodat ze verder kunnen. Hoe ontzet-
tend waardevol! 

Volg ons op Twitter: @CUSGPdordrecht en FB: CUSGP.
Dordrecht

Joost Veldman, 
fractie ChristenUnie/SGP

D o r d r e c h t

Bezorgd en Zorg nu en 
in de toekomst
De PvdA maakt zich zorgen. 
De begroting voor 2021 wordt 
behandeld in een bizarre tijd. 
Het coronavirus grijpt nog 
steeds snel om zich heen. 
Maatregelen zijn nodig om te 
voorkomen dat de zorg door 
zijn hoeven zakt en er mensen 
komen te overlijden. Alle lof 
voor de mensen die knoerthard 
werken in de zorg.

Maar er zijn meer slachtoffers 
te betreuren. Ouderen die ver-
der dreigen te vereenzamen. 
Jongeren die onherstelbare 
schade oplopen in hun studie 
en ontwikkeling. Voor deze 
laatste groep is nog steeds te weinig aandacht. Het wordt tijd dat 
de gemeente gaat nadenken of er manieren zijn om deze schade 
toch enigszins te gaan beperken. Naast deze groepen natuurlijk 
de ondernemers die ondanks alle steun dreigen om te vallen. De 
binnenstad zal de komende tijd ingrijpend gaan veranderen door 
zaken die zullen verdwijnen.

Wat heeft dit alles te maken met de begroting van de gemeente? 
Wij missen in de begroting aandacht voor het leven tijdens de cri-
sis behalve dan dat alles onzeker is. Wij missen ook de aandacht 
voor het leven na de corona. De begroting kenmerkt zich door 
vaagheid. 

Juist het zeker zijn van voldoende en passende zorg, van een 
inkomen en van een woning zijn de kernpunten waarlangs de 
PvdA de begroting uiteindelijk zal gaan beoordelen.

Volg ons op www.pvdadordrecht.nl.

Cor van Verk, 
fractie PvdA

Marc Merx, 
fractie VVD

 



Begroting 2021, lak-
moesproef voor huidig 
college!
Het huidige college heeft nog één 
jaar de tijd om het ambitieuze 
programma uit 2018 kracht bij te 
zetten. Een collegeperiode 
die geteisterd werd en wordt 
door allerlei onvoorziene 
gebeurtenissen, zoals de 
stikstof- en PFAS-proble-
matiek bij de woningbouw 
en de coronacrisis met een 
verlammend effect op de 
economische groeiverwach-
tingen.

De effecten van deze on-
voorziene gebeurtenissen 
zijn te zien in de tegenvallende 
aantallen nieuwbouwwoningen 
in Dordrecht. Slechts 1000 i.p.v. de voorziene 4000 woningen 
en een groei van de werkgelegenheid van slechts 25% van 
hetgeen in 2018 werd voorzien.

De VSP heeft, gezien de omstandigheden, begrip voor deze 
tegenvallende resultaten en verwacht dat de coronapandemie 
nog veel meer neergang gaat veroorzaken op het gebied van 
werkgelegenheid en economische groei.

In de begroting van 2021 wordt veel gesproken over de moge-
lijke negatieve effecten van corona, maar op fi nancieel gebied 
worden er vrijwel geen voorzieningen getroffen. De VSP is het 
daarmee oneens. In een dergelijke crisissituatie moet er meer 
worden geïnvesteerd om ouderen, jongeren en kwetsbare inwo-
ners van Dordrecht maximaal bij te staan bij het bestrijden van 
inkomensverlies, banenverlies, eenzaamheid, neerslachtigheid 
en ondervoeding. 

Ook lokale gezonde bedrijven (waaronder horeca) moeten fi nan-
cieel geholpen worden om de werkgelegenheid en de aantrekke-
lijkheid van onze stad te waarborgen voor ná de coronacrisis.

De VSP is voor investeren om de nadelige gevolgen van de 
coronapandemie te bestrijden en tegen bezuinigingen op de 
begroting van Dordrecht in 2021, zoals het college van plan is. 
In tijden van een crisis met zoveel menselijk leed mag je niet 
bezuinigen! Gelukkig heeft Dordrecht voldoende reserves om het 
coronaleed in Dordrecht te verzachten. 

Volg ons op www.vsp-dordrecht.nl.

Margret Stolk, 
fractie VSP

Begroting 2021
Doen wat de bevolking 
echt nodig heeft!
De begroting voor 2021 staat in het teken van de we-
reldwijde crisis, veroorzaakt door het Corona virus, en 
door het onvermogen van 
een tot op het bot uitge-
klede gezondheidszorg 
en crisisdiensten, om die 
effectief te bestrijden.

Als gemeente krijgen we 
te maken met groei-
ende werkloosheid, een 
horeca die de deuren 
heeft moeten sluiten, 
evenementen als Big 
Rivers of de kerstmarkt 
die niet doorgaan...

Maar afgezien van wat 
obligate verwijzingen 
naar het virus is de be-
groting vanhet gemeen-
tebestuur vooral een 
kwestie van niets aan 
de hand, doorgaan op 
de ingeslagen wegen.

We blijven vooral voor de meeste mensen onbetaalbare 
woningen bouwen. We gaan door veel geld te reserveren 
voor feesten. We maken geen pas op de plaats met de 
bouw van een enorm gemeentehuis (“huis van Stad en 
Regio”) waar een signifi cant deel van de Eneco-
opbrengst aan uitgegeven zal worden. Alsof niet blij-
vend mensen veel meer thuis zullen werken.

Wat de SP betreft geeft het gemeentebestuur niet vooral 
geld uit aan zichzelf, aan een nieuw stadhuis, feesten, 
communicatiemedewerkers, overhead, een “cultuurma-
kelaar” waar niemand om heeft gevraagd.

De aandacht moet weer komen te liggen waar de be-
volking echt behoefte aan heeft: betaalbare woningen, 
opvang van sociale noden, een schone en veilige stad. 
Iedere ontwikkeling en voorstel in die richting zullen wij 
steunen, uit welke hoek het ook komt. 

Volg ons op www.dordrecht.sp.nl.

Democratie, veiligheid en 
huizen voor rijk en arm!
Democratie
Veel Nederlanders voelen 
zich niet vertegenwoor-
digd door de overheid. Het 
landelijk referendum is 
afgeschaft en veel politici 
doen onvoldoende aan 
de problemen van deze 
tijd zoals bijvoorbeeld de 
massa-immigratie en het 
huizentekort. Ook is de 
coronaspoedwet, doordat 
zij grote macht weggeeft 
aan enkele ministers, een 
aanfl uiting voor de demo-
cratie. We stimuleren het 
spreekrecht voor inwoners, 
referenda en meer invloed 
van de wijken. 

Veiligheid
Door voortdurende bezuinigingen zijn er veel te weinig 
mensen werkzaam als politieagent. Mensen klagen erover 
dat aangiftes niet worden opgenomen en dat ze niets 
meer horen van een aangifte. Boa’s hebben meer taken 
gekregen. Nu hebben ze ook de opdracht om de corona-
maatregelen te handhaven, en er was al een tekort aan 
boa’s. PVV Dordrecht wil een aanmerkelijke uitbreiding.

Huizen voor rijk en arm 
Rijk of arm, jong of oud: voor iedereen een thuis in Dor-
drecht! Het college bouwt veel huizen voor de rijkeren, 
maar de minder rijke mensen worden vergeten; het aantal 
sociale huurwoningen daalt in Dordt. PVV Dordrecht zet 
zich in voor meer woningen over de hele breedte. Er is in 
Dordrecht een groot tekort aan woningen: voor jongeren, 
studenten, starters, maar ook  aan grotere woningen voor 
gezinnen. Het college zet in op het bouwen van koopwo-
ningen en te weinig op huurwoningen.

Volg ons op www.pvv-dordrecht.nl.

Dan van Leeuwen, 
fractie PVV

Ronald Portier,
fractie SP

FF serieus
Hoeveel zin heeft het dat ik u vertel wat ik 
vind van de begroting 2021 van de gemeente 
Dordrecht? Welke onderwerpen ik 
het belangrijkst vind? Het gaat er 
toch om welke onderwerpen u het 
belangrijkst vindt? 

Stel, u volgt de Dordtse politiek 
niet of bijna nooit. U kijkt niet 
via het internet naar die lange 
vergaderingen van de gemeen-
teraad en de commissies. U zou 
zelfs niet weten waar u die moet 
zoeken. (dordrecht.nl/ris). U kijkt 
nooit naar RTV Dordrecht en 
luistert nooit naar Studio de 
Witt. Omdat u niet weet dat het 
bestaat weet u ook niet hoe leuk dat is. 

Maar u leest wel Dordt Centraal. En u wilt iets. Iets tegen het omhak-
ken van bepaalde bomen, iets dat een onoverzichtelijke kruising in 
uw buurt verbetert, of de te verwachten overlast van weer een café 
of restaurant, of een huis waarin zorg geleverd wordt, wilt u gewoon 
niet hebben! Zout op met die zooi!

Wat heeft u er dan aan dat ik u vertel dat ik toch wel aan de bel 
wil trekken over die fi etsbrug die langzamerhand drie keer zo duur 
geworden is als gepland? Of dat de rechten van mindervaliden iedere 
keer worden toegezegd, maar nooit worden meegenomen? Tot zelfs 
in de Nieuwe Dordtse Biesbosch niet? Of dat ik er aan twijfel of we 
alle feestjes die het stadsbestuur nog wil vieren als corona voorbij is 
wel kunnen betalen?

FF Serieus, heeft u daar iets aan? Niet? Dacht ik al! Maar u mag mij 
altijd mailen over wat u wilt: inekejager49@gmail.com 
Weet ik het in elk geval. Makkelijk toch?

Mail mij via inekejager49@gmail.com.

Ineke Jager, 
fractie Jager
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